

# LET'S TALK CAREERS

Canada's Most Informed Schools and Students Competition



The Canadian job market is experiencing a major shortage of skilled tradespeople.

Based On The 2022 RBC Report

**10,000**

workers shortage in nationally recognized Red Seal trades is expected over the next 5 years.

**700,000**

skilled tradespeople are expected to retire by 2028.

According to Buildforce Canada

**309,000**

new construction workers are needed over the next decade (2021 to 2030) to meet the required demand



The future of Canada's economy depends on the next generation of Skilled Trades and STEM professionals. By making youth aware of the available careers, we can help to ensure that our workforce is equipped to meet the demands of tomorrow.

With the help of ChatterHigh - Let's Talk Careers Fall 2022

**453**

Different Career Paths were discovered by middle and high school students across the country.

Some Examples of Careers Explored



Police officer



Graphic Designer



Plumber



Cook



Electrician



Computer Programmer

Why Let's Talk Careers?



Free and easy to use



Aligns with curriculum



Fun learning experience



Reputable resources



Discover new interests



Philanthropy and prizes

# PARLONS CARRIÈRES

Le concours de l'école et l'élève les mieux informés du Canada



La main-d'œuvre canadienne expérimentée une grosse pénurie des travailleurs dans les métiers spécialisés.

Basée sur le rapport de RBC 2022

**10 000**

workers shortage in nationally recognized Red Seal trades is expected over the next 5 years.

**700 000**

Des travailleurs dans les métiers spécialisés ont prévu de prendre leur retraite par 2028.

Selon Buildforce Canada

**309 000**

Nouveaux travailleurs en construction sont nécessaires au cours de la prochaine décennie (2021 à 2030) pour satisfaire à la demande requise.

Le futur de l'économie du Canada dépend sur la prochaine génération des professionnels dans les métiers spécialisés et la STIM. En sensibilisant les jeunes aux carrières disponibles, nous pouvons aider à assurer que la main-d'œuvre est bien équipée pour les demandes de demain.

Avec l'aide de ChatterHigh - Le concours Parlons Carrières d'automne 2022

**453**

Différents parcours professionnels étaient découverts par les élèves de niveau intermédiaire et secondaire du pays.

Quelques exemples des carrières explorés



Policier



Designeur graphique



Plombier



Cuisinier



Électricien



Programmeur informatique

Pourquoi Parlons Carrières?



Gratuit et facile à utiliser



S'aligne sur le programme



Expérience d'apprentissage amusante



Des ressources réputées



Découvrir de nouveaux intérêts



La philanthropie et les prix